
       Protokół Nr 26.2013
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 25 lutego 2013 roku w godzinach 1330– 1530

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 5.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Bogusław Wisowaty.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
 Dyrektor Mazurskiego Centrum Zdrowia – Andrzej Bujnowski,
 Zastępca Dyrektora ds Lecznictwa – Maciej Wojciechowski,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału  Polityki Społecznej - Irena Podlecka,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zofia Pietkiewicz.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Bieżąca działalność szpitala „Pro-Medica”.
4. Opinia  do projektów uchwał:
1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na 2013r,

4) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  26  lutego  2013r. 
i dotyczących prac Komisji. 

5. Sprawozdanie  finansowe i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2012r.

6. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2012 rok.

7. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 
proponowany porządek obrad j.w. 

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag do protokółu 

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 25.2013 z dnia 28 stycznia 2013 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  



Do punktu  3- ego
 Dyrektor  Mazurskiego  Centrum  Zdrowia  –  Andrzej  Bujnowski  omówił  bieżącą 

działalność  Szpitala  Pro-Medica.  Działalność  jest  dość  rozległa,  złożyliśmy  obszerną 
informację  –  szczegółowa informacja  w załączeniu  do  protokołu.  Mamy zawarte  umowy 
z  NFZ  we  wszystkich  prowadzonych  przez  nas  obszarach  działalności.  Nadwykonania 
niestety będą występować, gdyż potrzeby są dużo większe. Może być tak, że na niektórych 
oddziałach nie będzie leczenia planowanego lecz tylko interwencyjne. NFZ daje kontrakt na 
315 łóżek leczenia stacjonarnego. Nasz potencjał to jeszcze dodatkowe 85 łóżek, które można 
by wykorzystać, gdyby tylko NFZ zapłacił. Chirurgia i poradnictwo onkologiczne zostaje w 
naszym zakresie. Mamy zaplanowane spotkanie z Komendantem 108 Szpitala Wojskowego 
i mamy nadzieję, że dojdzie do porozumienia.

Zaczyna się źle dziać, jeśli chodzi o histopatologię. Jeśli zapewni nam dobrą jakość usług 
108  Szpital  Wojskowy,  chętne  skorzystamy.  Będziemy  występowali  również  do  miasta 
o umorzenia podatku od nieruchomości.

 Zależy nam na dalszym prowadzeniu chirurgii onkologicznej, powstanie wyodrębniona 
struktura, gdzie będzie pracowało 3 onkologów. Nic chcemy dopuścić do uszczuplenia tak 
bardzo ważnej dla nas działalności.

Od  stycznia  wprowadziliśmy  w  naszym  szpitalu  bardzo  przełomową  rzecz,  jaka  jest 
znieczulanie porodów fizjologicznych.

Zastępca  Dyrektora  ds  Lecznictwa  Maciej  Wojciechowski  dodał,  że  ilość  porodów 
znieczulanych wzrasta nam systematycznie. Będziemy obserwować, czy to działania będzie 
miało wymierny efekt w dłuższym okresie czasu.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  w  strukturze  szpitala  Pro-Medica  jest 
ratownictwo medyczne.  Może należałoby pomyśleć  o utworzeniu  w Ełku zespołu  szpitali 
specjalistycznych. Powinien tutaj powstać ośrodek z dostępnością ponadregionalną.

Zastępca Dyrektora ds Lecznictwa Maciej Wojciechowski – o tym należałoby myśleć. Nie 
mam jednak u siebie ortopedii i neurologii.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – jak jest perspektywa budowy nowego bloku 
operacyjnego?

Zastępca Dyrektora ds Lecznictwa  Maciej Wojciechowski – do 2016 roku, jeśli Minister 
Zdrowia  nie  zmieni  swojego  rozporządzenia.  Jest  gotowy  projekt  technologiczny 
i budowlany. Pozostaje kwestia sfinansowania.

Do punktu  4-ego 
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1 i 2)  Skarbnik Miasta  omówił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
 a) zmniejsza się dochody ogółem o kwotę 359 810 zł, w tym: 
-  dochody bieżące  zmniejsza  się  o  kwotę  117 459  zł  (dotacje  na  programy oświatowe  z 
udziałem środków UE – 101 000 zł, 15 000 zł dotacja z powiatu dla Biblioteki  Publicznej, 
1 459 zł - dotacje na projekt Odlotowa Polska Wschodnia), 
- dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 477 269 zł (na realizację inwestycji Plac  Jana 
Pawła II z udziałem środków UE, które wpłynęły w 2012r.), 
 b) zwiększa się wydatki ogółem o kwotę 878 604 zł, w tym:
- wydatki bieżące o kwotę 516 539 zł (4 296 zł na projekt – Odlotowa Polska Wschodnia, 
150 000 zł – usługi remontowe w Parku Naukowo Technologicznym, 
-   wydatki  oświaty – 83 244 zł,  65 499 zł  – wydatki  MOPS, usługi  na zieleń  w mieście, 
oczyszczanie Miasta, remont dróg - 180 000 zł, usługi remontowe MOSIR 
– 18 500 zł, 15 000 zł – dotacja dla Biblioteki Publicznej),
-  wydatki  majątkowe  o  kwotę  362 065  zł  (188 065  zł  –  realizacja  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  „Miały  sport  na  wielkich 



osiedlach”, drogi gminne 170 000 zł, 4 000 zł – budowa bieżni na boisku w Zespołu Szkół 
Samorządowych, 
c)  zwiększenie dochodów i wydatków bieżących o kwotę 9 zł – projekt Odlotowa Polska 
Wschodnia,
d) zmniejsza się nadwyżkę budżetową w 2013 r. o kwotę 1 238 414 zł, na finansowanie 
  wydatków bieżących przeznacza się wolne środki z roku ubiegłego w wysokości 262 171 zł.
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
 - korekta dochodów i wydatków w 2013r. i 2014r., jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały: 
 - zmiana w 2013 i 2014r. w projekcie nieinwestycyjnych: „Odlotowa Polska Wschodnia’, w 
trzech projektach oświatowych: Comenius „Uczenie się przez całe życie”, Comenius REGIO 
„Uczenie się przez całe życie”, „Przez praktykę do zawodu”. 

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  poinformował,  że  jest  jeszcze  autopoprawka 
przygotowana  przez  Wydział  Edukacji  dotycząca  kwoty  150  tys.  zł  na  wykonanie 
dokumentacji projektowej termomodernizacji 4 budynków przedszkoli miejskich oraz SP nr 9 
w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego. Ponadto do zmian w budżecie zostaje 
wprowadzona autopoprawka polegająca na zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 40 
tys.  zł.  Wydatek  dotyczy zadania  inwestycyjnego  p.n.  „Przebudowa  ulicy  Kilińskiego  na 
odcinku od ulicy Matejki do ulicy Emilii Plater w Ełku”.  

Następnie Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Miasta Ełku na 2013 rok. Proponowane zmiany obejmują:
pkt.  VII) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki 
Społecznej
1. Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2013r. o kwotę 188.065 zł pochodzącą 
z  wolnych  środków  roku  ubiegłego,  które  przeznaczone  będą  na  realizację  Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok.
W związku z art.  182 ustawy o wychowaniu i przeciwdziałaniu alkoholizmowi dochody z 
opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych mogą być wykorzystywane jedynie 
na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz gminnych programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne 
cele.
W nawiązaniu  do  powyższego  proszę  o  zwiększenie  wydatków  w Dziale  851  Rozdziale 
85154 Przeciwdziałanie Alkoholizmowi z przeznaczeniem na realizację Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.:
§ 6050 – zadanie z zakresu organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży: przygotowanie 
bazy  do  tworzenia  miejsc  kontrolowanego  i  aktywnego  spędzania  czasu  wolnego  przez 
młodzież – projekt „Mały sport na wielkich osiedlach”.
2. Zmniejszeniu wydatków w budżecie miasta w Dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 o kwotę 
300  zł  i  zwiększeniu  §  4120  o  kwotę  300  zł.  Przedmiotowa  zmiana  spowodowana  jest 
utworzeniem pochodnych od wynagrodzenia osób świadczących usługi w Poradni Rodzinnej 
w Ełku.
Zmniejszenie wydatków w Dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 nie spowoduje rezygnacji 
z  realizacji  planowanych  działań  w  ramach  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 4 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2012-2027 wraz z autopoprawkami.   
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  4 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Ełku  wraz 
z autopoprawkami.



3) Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Podlecka omówiła projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2013r. - ustawodawca wskazał zarówno zadania jakie mają być realizowane, formę prawną w 
postaci  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  jak 
i środki na realizację tych zadań oraz podmioty odpowiedzialne za ich wykonanie. W art. 41 
określa się, że „prowadzenia działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 
alkoholowych należy do zadań własnych gminy”.
W szczególności działania te obejmują:
1) zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od 

alkoholu,
2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej 

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie,
3) prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej,  edukacyjnej  w  zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności 
dla  dzieci  i  młodzieży,  w  tym  prowadzenia  pozalekcyjnych  programów  opiekuńczo-
wychowawczych i socjoterapeutycznych,

4) wspomagania działań instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służących rozwiązywaniu 
problemów alkoholowych,

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w ustawie oraz 
występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego,

6) wspierania zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów integracji 
społecznej.

Jeśli chodzi o nasze miasto, niepokojące jest zjawisko łatwej dostępności do alkoholu przez 
młodzież.  Pomimo  częstych  i  systematycznych  kontroli  placówek  handlowych 
i  gastronomicznych  w  Ełku  wskazane  jest  przeprowadzenie  szkoleń  edukacyjnych  dla 
sprzedawców.  Jest  też  potrzeba  utworzenia  scentralizowanej  elektronicznej  bazy  danych 
dotyczącej instytucji pomocowych w mieście.

Radny Mirosław Sawczyński  zwrócił  uwagę na  sąsiedztwo sklepu monopolowego  przy 
Gimnazjum nr 4. Czy nie można jakoś w tej sprawie zadziałać?

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – jeśli spełnione są wymogi uchwały Rady Miasta 
co do odległości od szkoły, nie można nic zrobić.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska dodała, że chodzi tutaj bardzie o aspekt 
moralny.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 4 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.

pkt. 4) Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  powiedział,  że  Komisja 
powinna jeszcze zaopiniować projekty uchwał związane z gospodarką odpadami komunalnymi.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że został przygotowany projekt uchwały 
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  Miasta Ełku – naniesione 
zostały te propozycje poprawek, które zaproponowali radni. Projekt tej uchwały odzwierciedla 
zapisy ustawy i ma dostosować nasz regulamin do tych przepisów.

Kolejny projekt  uchwały w sprawie  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty na terenie Gminy Miasta 
Ełk – ustawa daje możliwość wyboru kilku metod naliczania opłaty. Ze względu na strukturę 
zabudowy  w  naszym  mieście  doszliśmy  do  wniosku,  że  najbardziej  odpowiednią  będzie 
naliczanie  stawki  od  gospodarstwa  domowego.  Kwoty  opłaty  ustalono  z  podziałem  na 
gospodarstwa w zależności od ilości osób w danym gospodarstwie.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  powyższych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.



Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta Ełku.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  3  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw” 
i 2 głosach „wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie  wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 
stawki tej opłaty na terenie Gminy Miasta Ełk.

Do punktu  5- ego
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  omówiła  sprawozdanie 

z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 
2012r. - sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego sprawozdania.  
  
Do punktu  6- ego

Przewodniczący Komisji   Idzi Podwojski zwrócił  się o przyjęcie  sprawozdania z pracy 
Komisji za 2012 rok. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli sprawozdanie.

Do punktu  7- ego
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski poinformował, że skontaktowaliśmy się z Panią 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Zakładów Opieki Długoterminowej w Jaśkach 
k/Olecka celem wizyty członków Komisji. Proponujemy wyjazd w miesiącu kwietniu przed 
sesją Rady Miasta. Dokładny termin ustalimy jeszcze.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
  Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

